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Protokół nr XXXVI/18 

z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 2 lutego 2018 r. 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XXXVI SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXVI sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 2 lutego 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 14 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Nieobecny Radny Maciej Lipka – nieobecność usprawiedliwiona. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: 

Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, 

Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, 
Radcę Prawnego Patrycję Rybak – Dębińską, 
Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 

Przedstawicieli prasy. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXVI sesji Rady 

Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie sesji, który 

przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXV/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 

28 grudnia 2017 r. 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 

Szczeciński 

5. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych Gminy Stargard na lata 2018 – 2021” 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji w sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy 

Stargard za rok 2017 

8. Informacja Wójta Gminy o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach w roku 2017 

związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia planu miejscowego 

lub jego zmiany 

Ocena Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
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9. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2017. Analiza remontów 

oraz doposażenia szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów w roku 

2017 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

10. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2017 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

11. Ocena realizacji uchwał Rady Gminy za 2017 rok 

Opinia Komisji Rewizyjnej  

12. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

13. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

14. Odpowiedzi na interpelacje radnych  

‒ Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego 

Mariusza Sikorskiego złożoną w dniu 09.01.2018 r. 

15. Wolne wnioski i zapytania 

16. Sprawy różne 

17. Ustalenie terminu następnej sesji 

18. Zamknięcie obrad sesji 

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za”, 

„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXVI sesji Rady Gminy 

Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXV/17 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 28 GRUDNIA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2017 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXV 

sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2017 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał interpelację złożoną w dniu 

09.01.2018 r., przez Radnego Mariusza Sikorskiego, w sprawie możliwości przeprowadzenia 

wśród mieszkańców gminy akcji informacyjnej na temat płacenia podatku dochodowego 

(PIT) w miejscu zamieszkania, a nie zameldowania. 

AD 3. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVI/248/18 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 
ZAWARCIE KOLEJNEJ UMOWY DZIERŻAWY NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVI/248/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy, która stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 
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AD 4. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVI/249/18 W SPRAWIE PRZYSTĄPIENIA DO 
SPORZĄDZENIA ZMIANY STUDIUM UWARUNKOWAŃ I KIERUNKÓW 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY STARGARD SZCZECIŃSKI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stargard Szczeciński 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVI/249/18 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 

Szczeciński, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVI/250/18, W SPRAWIE UCHWALENIA „PLANU 
ROZWOJU I MODERNIZACJI URZĄDZEŃ WODOCIĄGOWYCH I URZĄDZEŃ 
KANALIZACYJNYCH GMINY STARGARD NA LATA 2018 – 2021” 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVI/250/18, w sprawie uchwalenia „Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych Gminy Stargard na lata 2018 – 

2021”, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVI/251/18 W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY 
W SPRAWIE OKREŚLENIA WZORÓW FORMULARZY INFORMACJI W SPRAWIE 
PODATKU ROLNEGO I DEKLARACJI NA PODATEK ROLNY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVI/251/18 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji w sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny, która 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

AD 7. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXV/252/18 W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDAŃ 
Z PRACY STAŁYCH KOMISJI RADY GMINY STARGARD ZA ROK 2017 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 
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Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVI/252/18 w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji 

rady Gminy Stargard za rok 2017, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

AD 8. INFORMACJA WÓJTA GMINY O ZGŁASZANYCH ŻĄDANIACH I WYDANYCH 
DECYZJACH W ROKU 2017 ZWIĄZANYCH ZE ZMIANĄ WARTOŚCI NIERUCHOMOŚCI 
WSKUTEK UCHWALENIA PLANU MIEJSCOWEGO LUB JEGO ZMIANY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu o przedstawienie opinii Komisji do powyższej 

informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji do wyżej wymienionej informacji, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 

2018 r. zapoznała się z informacją dotyczącą zgłoszonych żądań i wydanych decyzji w roku 

2017 związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia planu miejscowego 

lub jego zmiany. Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą informację przyjęła. 

Radni pytań i uwag do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 9. OCENA DZIAŁALNOŚCI OŚRODKA ADMINISTRACYJNEGO SZKÓŁ ZA ROK 2017. 
ANALIZA REMONTÓW ORAZ DOPOSAŻENIA SZKÓŁ GMINNYCH I INFORMACJA NA 
TEMAT WYPŁACONYCH STYPENDIÓW W ROKU 2017 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 30 stycznia 2018 r. 

zapoznała się z informacją dotyczącą działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 

2017, w tym z analizą remontów oraz doposażenia szkół gminnych, a także z informacją na 

temat wypłaconych stypendiów w roku 2017. Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą 
informację przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się z pytaniem do 

Zastępcy Wójta Gminy odnośnie przebiegu realizacji doposażenia szkół na podstawie 

projektów oraz poprosił o przedstawienie jak wygląda i na jakim jest ono etapie.  

Odpowiadając Zastępca Wójta Jerzy Makowski powiedział, że doposażenie szkół na 

podstawie projektów jest w trakcie realizacji i obecnie jest mu trudno udzielić szczegółowych 

informacji, gdyż przedstawiona analiza obejmuje tylko rok 2017. Jednocześnie wyjaśnił, że 

szkoły mają być doposażone według indywidualnego zapotrzebowania zgłoszonego przez 

dyrektorów. Głównie są to pomoce dydaktyczne do nauki chemii, fizyki i biologii. Zastępca 

Wójta powiedział również, że szczegółowe dane na temat realizacji projektów będą znane po 

ich zakończeniu i postara się przedstawić je na następnej sesji. 

AD 10. OCENA DZIAŁALNOŚCI GMINNEGO OŚRODKA POMOCY SPOŁECZNEJ ZA 
ROK 2017 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 
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Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 30 stycznia 2018 r. 

zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2017 rok. Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą informację przyjęła. 

Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 11. OCENA REALIZACJI UCHWAŁ RADY GMINY ZA 2017 ROK 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji do 

wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 31 stycznia 2018 r., nie zgłosiła uwag do 

sprawozdania z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w 2017 r., i przedstawione 

sprawozdanie przyjęła. 

Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 12 INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 

− 4 stycznia w spotkaniu noworocznym Plantatorów Cukrowników, które odbyło się w Kurii 

Metropolitarnej w Szczecinie, 

− 12 stycznia w corocznym spotkaniu noworocznym organizowanym wspólnie przez 

Starostę i Prezydenta Stargardu, podsumowującym miniony rok, 

− 15 stycznia Wójt podpisał protokół po przeprowadzonej kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, i oczekuje na zalecenia pokontrolne, 

− 11 i 18 stycznia w Marianowie odbyły się dwa spotkania z rolnikami w sprawie zalewania 

pól, w których uczestniczył Zastępca Wójta Jerzy Makowski oraz Wójtowie Marianowa 

i Starej Dąbrowy, 

− 20 stycznia w koncercie kolęd w cerkwi pw. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Stargardzie 

− 21 stycznia w Dniu Seniora w Krąpielu organizowanym przez Radę Sołecką oraz 

Stowarzyszenie „Dziesiątka”, 

− 25 stycznia odbył się konkurs na wolne stanowisko urzędnicze do referatu Planowania 

Przestrzennego, konkurs został rozstrzygnięty, 

− 27 stycznia w jubileuszu 70 – lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Grzędzicach, 

− 30 stycznia spotkanie w Szczecińskim Obszarze Metropolitarnym, wspólnie z Zastępcą 
Jerzym Makowskim – wystąpiono z wnioskiem o zwiększenie dofinansowania do budowy 

drogi w Grzędzicach, 

− 30 stycznia spotkanie w Agencji Mienia Wojskowego w sprawie rozmów odnośnie 

przejęcia na mienie Gminy części gruntu drogi w Witkowie – dojazdu do pól, droga do 

Strzyżna i Kurcewa. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 

do informacji Wójta Gminy. 
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Głos zabrała Radna Wiesława Kuśnierz, zgłosiła prośbę do Wójta Gminy, by informację 
dotyczącą wykonania zadań przez Gminę w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie 

Zarządzeń Wójta Gminy Stargard, radni otrzymywali na posiedzenia komisji, a nie w dniu 

obrad sesji. Odpowiadając Wójt Gminy, przychylił się do prośby radnej. 

AD 13. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że także uczestniczył 

w spotkaniu opłatkowym w Seminarium przedstawicieli dla samorządów, jak również brał 

udział w Dniu Seniora oraz imprezie mikołajkowej dla dzieci, organizowanych w Tychowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zakomunikował, że wpłynęło pismo 

Związku Gmin Dolnej Odry, z informacją, że wystąpił on do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz Najwyższej Izby Kontroli o przeprowadzenie kontroli gminy Recz, która 

wystąpiła ze Związku Gmin Dolnej Odry. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przekazał, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Szczecinie przesłała dwie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 stycznia 2018 r., w sprawie wydania opinii 

o prawidłowości planowanej kwoty długu gminy Stargard oraz w sprawie wydania opinii 

o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w budżecie gminy Stargard na 2018 

rok. Kolejno Przewodniczący odczytał powyższe uchwały z pozytywnymi opiniami 

i poinformował radnych, że jeżeli chcą mogą się zapoznać z uzasadnieniami do tych uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zakomunikował również, że 

Zachodniopomorski Urząd Wojewódzki w Szczecinie przekazał sprawozdanie 

z przeprowadzanych kontroli skarg i wniosków wraz zaleceniami jak rozpatrywać skargi 

i jednocześnie poinformował, że radni mogą się zapoznać z treścią niniejszego sprawozdania. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo współwłaścicieli 

działki położonej w Grzędzicach, kierowane do Wójta Gminy oraz do wiadomości 

Przewodniczącego Rady Gminy, z żądaniem dopuszczenia ich do udziału w postępowaniu 

o wydanie decyzji o warunkach zabudowy w charakterze stron. Po odczytaniu niniejszego 

pisma Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Wójta Gminy o informację 
w tej sprawie. Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poinformował, że na 

pewno będzie się sprawą zajmować i ustosunkuje się do pisma, które wpłynęło. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku pytań, przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

AD 14. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał odpowiedź Wójta Gminy na 

interpelację Radnego Mariusza Sikorskiego złożoną w dniu 09.01.2018 r., w sprawie 

wprowadzenia akcji informacyjnych dla mieszkańców dotyczących możliwości płacenia 

podatku dochodowego (PIT) w miejscu zamieszkania, a nie zameldowania oraz 

wystosowanym apelu do mieszkańców Gminy o wskazanie w rocznym rozliczeniu podatku 

dochodowego (PIT) faktycznego miejsca zamieszkania w Gminie Stargard, a nie miejsca 

zameldowania. 

Odnosząc się do odpowiedzi na interpelację Radny Mariusz Sikorski powiedział, że bardzo 

cieszy się, że Gmina poszła w tym kierunku i jednocześnie poprosił Wójta, by informacja 

z apelem do mieszkańców gminy umieszczona na stronie internetowej, została przeniesiona 

i widniała do końca kwietnia na pierwszej stronie aktualności. Odpowiadając Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz, przychylił się do powyższej prośby. 
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Kolejno na wniosek części radnych Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 

zarządził 10 minutową przerwę, a następnie o godzinie 10.50 wznowił obrady sesji. 

AD 15. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Brak wolnych wniosków i zapytań. 

AD 16. SPRAWY RÓŻNE 

Głos zabrał Radny Mariusz Sikorski, i zgłosił prośbę, by informacja o terminie spotkania 

w sprawie przebudowy linii energetycznych, które ma się odbyć ponownie, była podana do 

wiadomości z odpowiednim wyprzedzeniem. 

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że spotkania na ten 

temat mają się odbyć w dniu 21 lutego w Żarowie o godzinie 17.00 oraz w Grzędzicach 

również w dniu 21 lutego o godzinie 19.00. Informacje o tych terminach zostaną podane 

odpowiednio do widomości mieszkańców. 

Następnie Radna Agnieszka Lenda, w związku z inwestycją przebudowy sieci wodociągowej 

w Lipniku, poprosiła o zorganizowanie dla mieszkańców spotkania informacyjnego w kwestii 

jak będzie to wyglądać oraz odnośnie budowy ronda w Lipniku, w sprawie alternatywnej 

drogi do Szczecina, gdyż jest między innymi w planach koncepcja, by ruch w kierunku 

Szczecina odbywał się przez Lipnik do Kunowa. 

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że takie spotkania 

zostaną na pewno zorganizowane. 

Kolejno Radna Wiesława Kuśnierz zgłosiła do Wójta Gminy prośbę o pilną interwencję 
w Zarządzie Dróg Powiatowych, by pomimo obecnych warunków pogodowych robili 

przeglądy dróg. Radna przedstawiła sytuację panującą na odcinku drogi od Stargardu do 

Klępina, gdzie w niektórych miejscach na jezdnię spływa woda i w takich warunkach 

pogodowych jak dzisiejsze w czasie ujemnych temperatur, gdy woda zamarza samochody 

tracą przyczepność. W miejscach tych dochodzi do zdarzeń drogowych, tak jak w dniu 

dzisiejszym, gdzie doszło do dwóch takich zdarzeń. Sytuacje tę potwierdził Radny Janusz 

Łojko, który poinformował, o trzech zdarzeniach drogowych. 

Ponadto Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała sprawę zniszczonego pobocza przy 

świetlicy w Klępinie, gdzie wiadomo, kto jest sprawcą tego zniszczenia. 

Natomiast Radny Janusz Łojko powiedział, iż do rozjeżdżania pobocza przy świetlicy 

dochodzi, gdy samochody ciężarowe wyjeżdżają z bocznej drogi i podczas manewru skrętu 

zajeżdżają na pobocze, ponieważ jest tam dość wąsko. Radny obawia się, iż sprawa zostanie 

załatwiona w ten sposób, że wszyscy się rozjadą, a temat rozjeżdżonego pobocza pozostanie. 

Radny Mariusz Sikorski, odnosząc się zaś do stanu rozjeżdżonych poboczy drogowych, 

powiedział, że taki stan dotyczy wielu dróg. Jak wyjaśnił Radny pobocza są tak nasiąknięte, iż 
wystarczy tylko trochę złapać kołami pobocze, by powstały koleiny. 

Natomiast Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał Wójta, o informację 
w sprawie zalewania pól rolnikom z Kiczarowa, co wiadomo na temat i na jakim etapie jest ta 

sprawa po spotkaniu, które odbyło się w Marianowie. 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Jerzy Makowski, który uczestniczył w tym spotkaniu. 

Wyjaśnił, że rolnik, przez którego grunty przechodzi część rurociągu odprowadzającego 

wody z pól, początkowo nie pojawiał się na spotkaniach organizowanych przez rolników 

zalanych pól, odnośnie prawidłowego utrzymania i udrożnienia tego urządzenia, oraz 

odmawiał współpracy. Na zalanym terenie powstało rozlewisko wielkości jeziora, a rolnicy 

nie zebrali plonów. Natomiast po ostatnim spotkaniu, które odbyło się w Marianowie, gdzie 

byli również obecni wójtowie Marianowa i Starej Dąbrowy, którzy wystąpili w roli 
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mediatorów, oraz przedstawiciel „Wód Polskich”, udało się przekonać i nakłonić rolnika do 

współpracy. Sam rolnik zadeklarował zgłosić się do Dyrektora Regionalnej Zarządu 

Gospodarki Wodnej o pomoc w spuszczaniu wody, tak aby nie uszkodzić urządzeń 
i umożliwić spływ wód z pól. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, zwrócił się do Wójta z prośbą o zwrócenie 

uwagi na rozjeżdżony odcinek drogi ok. 50 m, przy wjeździe na zajazd przed Tychowem. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że fragment ten przylega do drogi krajowej, 

i znajduje się w gestii dróg krajowych, ale obiecał, że zwróci uwagę. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku innych spraw, przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

AD 17. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXVII sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− obrady XXXVII sesji Rady Gminy Stargard na dzień 23 lutego 2018 r. na godz. 10.00, 

− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 19 lutego 

2018 r., 

− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 20 lutego 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 21 lutego 2017 r., 

natomiast godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

AD 18. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 11.05, zamknął obrady XXXVI sesji 

Rady Gminy Stargard. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


